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SKUPŠTINI  CRNE  GORE 

 

      Na osnovu člana 69 stav 2 Poslovnika Skupštine Crne Gore, Odbor za ekonomiju, finansije i 

budžet, sa 89. sjednice održane 7. oktobra 2019. godine, podnosi  

 

I Z V J E Š T A J 

o razmatranju IZVJEŠTAJA O STANJU ENERGETSKOG SEKTORA CRNE GORE U 2018. GODINI 

 

 Predsjednik Odbora Regulatorne agencije za energetiku (RAE), u uvodnom obraćanju upoznao je 

Odbor sa sadržajem Izvještaja o stanju energetskog sektora koji, između ostalog, obuhvata: podatke o 

energetskim resursima i kapacitetima, nalaze iz nadzora energetskih subjekata, realizaciju investicija u 

energetskom sektoru, finansijsko poslovanje energetskih subjekata, stanje i aktivnosti na tržištu 

električne energije, aktivnosti u primjeni Zakona o energetici, kao i međunarodne aktivnosti RAE. 

Saopštio je da su neke od najznačajnih aktivnosti nastale u ovom periodu sljedeće: završena prva faza 

podmorskog interkonektora između Italije i Crne Gore, a početak rada očekuje se u drugoj polovini 2019. 

godine; započela realizacija „Idejni projekat Jonsko-jadranskog gasovoda na teritoriji Albanije i Crne 

Gore“ sa rokom trajanja od dvije godine i investicijom od 2.5 miliona eura obezbjeđenih od strane 

Investicionog okvira za Zapadni Balkan (WBIF); kao i da je RAE okončala postupak sertifikacije, započet 

2017. godine, donijevši odluku da dodjeljuje sertifikat CGES-u, kao operatoru prenosnog sistema, 

potvrđujući na taj način njegovu potpunu nezavisnost od energetskih subjekata koji vrše djelatnost 

proizvodnje i snabdijevanja električnom energijom 

Takođe, ukazano je i na izazove sa kojima se suočava Agencija u kontekstu jačanja njene ukupne 

nezavisnosti kao regulatora, a to su: činjenica da saglasnost na statut Agencije daje Vlada, privlačenje i 

zadržavanje visoko obrazovanog i stručnog kadra, kao i potreba za većim zakonskim ovlašćenjima za 

sankcionisanje energetskih subjekata shodno zakonodavstvu EU. 

 

 Na Odboru je konstatovano da su u energetskom sektoru Crne Gore u 2018. godini bila prisutna 

94 energetska subjekta i da nije bilo povećanja broja licenciranih snabdjevača električnom energijom, kao 

i da je stepen gubitaka i u prenosnom (2,21%) i u distributivnom (13,83%) sistemu ostvaren na nižem 

nivou nego u  prethodnoj godini. Takođe, konstatovano je da je u pogledu investicionih aktivnosti EPCG 

investirala oko 14 mil. eura, tj. tri puta više nego prethodne godine, da je CGES realizovao investicije u 

iznosu od oko 18 mil. eura od čega se 80% odnosi na povezanu infrastrukturu interkonekcije Italija - Crna 

Gora, a da je CEDIS investirao oko 14 mil. eura u okviru kojeg se pozitivno ističe AMM projekat - „Pametna 

brojila“ sa 70% realizacije. U dijelu zakonodavnog okvira, Odbor se upoznao da je Ministarstvo ekonomije 

pripremilo Nacrt zakona o snabdijevanju naftnim derivatima u slučaju poremećaja u snabdijevanju i 

sprovelo javnu raspravu, te da se usvajanje istog planira do kraja 2019. godine. 

 

 Tokom rasprave na sjednici, ukazano je da i pored činjenice da je proizvodnja električne energije 

veća za 20,72% u odnosu na prosjek tokom prethodnih deset godina i dalje je evidentna razlika u 

kvalitetu isporuke električne energije između regiona, odnosno da podaci ukazuju na niži kvalitet 

isporuke na sjeveru države. Imajući u vidu nizak stepen (ispod 50%) realizacije planiranih investicija 



CEDIS-a, iskazana je dilema u vezi sa realnim planiranjem razvoja prenosnog sistema i rješavanja 

problema imovinsko-pravnih odnosa. Poslanike je interesovao razlog kašnjenja u dinamici realizacije 

projekta ugradnje pametnih brojila, s obzirom na zakonsko rješenje koje predviđa da će operator 

distributivnog sistema električne energije do 1. januara 2019. godine najmanje 85% potrošača električne 

energije opremiti sredstvima savremenog sistema mjerenja. 

 Pozitivnim je ocjenjen početak realizacije projekta dvostranog napajanja Trafostanice Podgorica 

4 koja je uzrok čestog nestanka električne energije na području glavnog grada. Stoga, polazeći od čestih 

prekida napajanja električnom energijom, poslanici su ukazali na potrebu da građani budu obeštećeni i 

obaviješteni o razlozima tih prekida.  

 Na Odboru je ocijenjeno korisnim da RAE organizuje kampanju koja bi građanima približila 

procedure za obeštećenje, a koje su objavljene na internet stranici RAE kao „primjena finansijskih 

kompenzacija u slučajevima neispunjavanja minimum kvaliteta snabdijevanja električnom energijom“ što 

je stupilo na snagu 8. avgusta 2019. godine, a po osnovu kojeg je iznos obeštećenja između 20 i 200 eura. 

  

Nakon rasprave, Odbor je, sa sedam glasova „za“ i jednim glasom „uzdržan“, odlučio da predloži 

Skupštini da usvoji sljedeći 

 

Z A K LJ U Č A K 

Usvaja se Izvještaj o stanju energetskog sektora Crne Gore u 2018. godini. 

 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Boris Mugoša. 

 

 

 

PREDSJEDNIK ODBORA  

Predrag Sekulić, s.r. 


